

# China and Czech Republic 中国与捷克

Strengthening Financial Cooperation to  
Underpin the Belt and Road Initiative

加强金融合作，为“一带一路”提供金融服务保障

**SHANG Fulin**  
Chairman  
March 29, 2016



中国银行业监督管理委员会  
China Banking Regulatory Commission

# Latest Developments of China's Banking Sector

## 中国银行业发展近况

---

### Overview of China's Banking System 银行业概况

- 4393 banking and non-bank institutions of more than 20 types  
中国银行业机构法人机构 4393家，种类20余种
- 220,000 domestic bank branches nationwide  
银行业境内机构网点22万个
- A full-fledged system consisting of policy banks, large commercial banks, urban and rural small and medium-sized banks, foreign banks, trust companies, auto finance companies, consumer finance companies and other types of financial institutions  
银行业金融机构体系初步形成

# Latest Developments of China's Banking Sector

## 中国银行业发展近况

---

- Playing a key role in facilitating quality economic growth 有效支持实体经济的提质增效
- Maintaining the resilience of banking sector 守住风险底线
- Deepening reform and opening-up 深化改革开放
- Enhancing the effectiveness of supervision 提高监管有效性

# Latest Developments of China's Banking Sector

## 中国银行业发展近况

---

### ■ Development Concept 发展理念

**Innovation**  
创新

**Green**  
绿色

**Sharing**  
共享

**Harmonization**  
协调

**Openness**  
开放

# China-Czech Financial Cooperation under the Belt and Road Initiative

## “一带一路”下的中捷金融合作

- By far, 30 countries have signed cooperation agreements with China in implementing the Belt and Road Initiative.

目前，已有30个国家同中国签署了共建“一带一路”合作协议。



# China-Czech Financial Cooperation under the Belt and Road Initiative

## “一带一路”下的中捷金融合作

- 9 Chinese banks set up 56 branches and subsidiaries in 24 countries along the Belt and Road

共有9家中资银行在“一带一路”沿线24个国家设立了56家分支机构

- Regulatory authorities from 28 countries along the Belt and Road have signed MOUs with the CBRC.

截至目前，银监会已与28个“一带一路”国家签署了双边监管合作谅解备忘录

# China-Czech Financial Cooperation under the Belt and Road Initiative

## “一带一路”下的中捷金融合作



- CBRC and CNB first signed MoU in 2010.  
银监会与捷克央行2010年签署了合作谅解备忘录
- State of Cooperation on Crisis Management signifies enhanced bilateral supervisory communication and cooperation.  
跨境危机管理合作协议意味着双边监管交流与合作的进一步深化

# China-Czech Financial Cooperation under the Belt and Road Initiative

## “一带一路”下的中捷金融合作

- The Belt and Road Initiative opens up new financial cooperation opportunities for China and Czech Republic  
倡议为中捷金融合作提供了新的空间和平台
  - Bank of China Czech branch was set up in August 2015 in Prague.  
中国银行捷克分行于2015年8月在布拉格正式成立
  - Home Credit China established in 2007 has extended over RMB 20 billion worth of loans to Chinese consumers, covering 150 cities in 14 provinces.  
捷信公司在中国消费信贷金额超过200亿人民币，覆盖14个省份、150多个城市



# China-Czech Financial Cooperation under the Belt and Road Initiative

## “一带一路”下的中捷金融合作

- MoU signed between China and Czech banking associations marks a new milestone in the bilateral financial cooperation.

两国银行业协会签署合作谅解备忘录标志着两国金融合作的进一步发展与深化。

## Looking to the future 展望未来

---

- CBRC and CNB will work together to facilitate the enhanced financial cooperation.

中捷两国监管机构将携手共促金融合作。

- Financial institutions in both countries are encouraged to seek partnership of various forms and leverage financial innovations to contribute to the fast growing economic and trade relationship between China and Czech Republic.

鼓励两国金融机构加强合作，开展业务创新。为中捷快速增长的经贸往来作出贡献。

## Looking to the future 展望未来

---

***“Bez práce nejsou koláče” utur***  
捷克人常说“没有付出，就没有蛋糕”

***“No pains, no gains”***  
中国人相信“一分耕耘，一分收获”

Thank You

